
Toespraak op 6 december Provinciale Staten 
 
Door: Bart van Poppel, bestuurslid Dorpsraad “Rondom De Plassen” 
E-mailadres: Bart.van.Poppel@exsertus.nl 
Mobiel: 06-17552627 
 
 
Geachte leden van de Provinciale Staten Zuid-Holland, 
 
Mijn naam is Bart van Poppel en ik vertegenwoordig de Dorpsraad Rondom De Plassen die 
opkomt voor haar burgers in Langeraar en Papenveer. Langeraar en Papenveer zijn onderdeel 
van de gemeente Nieuwkoop.  
 
De aanleiding waarom wij hier staan is de doorvoering van de RES2.0 waarbij de burger geen 
echte inspraak krijgt. Vorig jaar stonden wij van onze Dorpsraad hier ook om U duidelijk te 
maken dat wij ons zorgen maken. Zorgen over de inspraak die onze burgers nog hebben over 
belangrijke thema’s zoals de energie transiUe, sUkstof, huisvesUng, etc. Deze zorgen zijn niet 
veranderd. In tegendeel, naarmate de besluitvorming over RES 2.0 dichterbij komt worden 
wij verder buiten de inhoud gehouden. De keuze van oriëntaUegebieden wordt door de 
gemeente niet uitgelegd na vele, vele verzoeken onzerzijds. Dit heeY ertoe geleid dat we 
gebruik hebben moeten maken van de WOO, wet open overheid, om duidelijkheid te krijgen 
waarom een oriëntaUegebied in Langeraar, de Vierambachtspolder, ten onrechte is 
aangewezen. 
 
De Dorpsraad wil dat de energieladder wordt gehanteerd om te voorkomen dat zonnevelden 
op goede landbouwgrond worden gezet. Dit was ook wat de voormalige ministers Je]en en 
de Jonge aanbevolen. Tot onze schrik zagen wij in het rapport “Groene energie in Het Groene 
Hart 2050” niets wordt gezegd over de zonneladder of dat bv in 2050 80% van alle daken in 
parUculier en commercieel zonnepanelen moeten hebben. Het gaat er alleen over hoe in het 
gehele landschap zonnevelden en windturbines kunnen worden geplaatst. Dit rapport is voor 
de Provincie Zuid-Holland leidend voor de zoekgebieden volgens de heer Potjer. Er is echter 
geen burger die dit wil!   
 
Verder, de gemeente probeert de inwoners te vertellen wat er speelt rondom de RES  maar is 
huiverig om mensen daadwerkelijk te betrekken. Dit terwijl “inspraak van de burger” toch 
een belangrijk thema is in de poliUek. De gemeente organiseert overleggen met Dorpsraden 
om over de RES te praten. Als wij echter met inhoudelijke input aankomen wordt dit 
vakkundig weggewuifd met een “daar komen we later” op terug.  
 
Voor alle duidelijkheid, onze Dorpsraad is niet tegen groene energie of tegen de energie 
transiUe maar wil wel dat de burger daadwerkelijk inspraak krijgt. De Dorpsraad wil naast de 
gemeente en de Provincie staan om te ondersteunen bij het doorvoeren van de RES maar 
daar hoort ook inspraak bij over wat er wordt gedaan. Dat is parUcipaUe! 
 
En parUcipaUe is heel goed mogelijk. Met de gemeente hebben we bv gezamenlijk een 
informaUeavond opgezet over besparing op energiekosten voor onze burgers. Dit was een 
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groot succes met een grote opkomst. Dit heeY geleid tot een vervolgtraject waar burgers en 
gemeente bij zijn betrokken.  
 
Het is duidelijk. Nederland staat voor grote uitdagingen waaronder de energietransiUe. Nu 
moet de poliUek ook bereid zijn om bij het aanpakken van deze uitdagingen haar burgers 
acUef te betrekken en haar burgers te vertrouwen. Hiervoor is moed en visie nodig! Onze 
vraag aan U is: heeY U die moed??? De Provincie heeY een acUeve rol om haar gemeenten 
het begeleiden in het doorvoeren van de RES en niet zoals zij nu beweert dat het volledig bij 
de gemeente ligt. Wij nodigen de Provincie van harte uit voor verdere toelichUng! 
 
Mijn dank voor uw Ujd en aandacht. 


